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Republika e Kosovës 
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Prolećno  zasedanje 

Komisija za zakonodavstvo,  mandate,   
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Agencije za borbu protiv korupcije 

Sednica  br. 50 

Priština, 05.02.2019. godine, u 13:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala  C-203 

 

ZAPISNIK  

 

Sednici su prisustvovali: Albulena Haxhiu, Hajdar Beqa, Bahrim Shabani, Frashër Krasniqi, 

Sami Kurteshi, Korab Sejdiu, Xhevahire Izmaku, Shkumbin Demaliaj i Bilall Sherifi. 

 

Odsutni: Arben Gashi i Jelena Bontić. 

 

Pozvani i ostali učesnici: Pjetër Boçi, građanin;  Emineta Vllahiu, Kallxo.com; Ermira Osmani,  

RTK;  Arbër Hajdari i Burbuqe Ibishi,  Kosova Press;  Rreze Hoxha, GLPS; Fitore Ademi, Rtv 

21; Jeton Alshiqi, Kosova sot; Besiana Dauti, Ekonomia Online; Blerta Bejtullahu, Shaban 

Murturi i Edita Kusari,  EUSR/EUO;  Artan Murati i Albert Haliti,  KDI; Florim Shefqeti,  

Advokatska komora Kosova; Blerim Sallahu, Skupština Kosova; Jetmir Bakija i Arbelina 

Dedushaj,  D+;  Sanije Berisha, OEBS.  

                

Sednici je predsedavala, Albulena Haxhiu, predsednica  Komisije.  

 

Od strane osoblja za podršku Komisiji: Visar Krasniqi, Mirlinda Kolgeci i Fatbardha Boletini. 

 

 

 

                                                       Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Izveštaj o radu Komisije za 2018. godinu; 

3. Razmatranje i usvajanje Plana rada Komisije za 2019. godinu; 
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4. Razmatranje u načelu Nacrta zakona br. 06/L-140 o izvršenju krivičnih 

sankcija; 

5. Formiranje radne grupe za razmatranje Državne strategije za borbu protiv 

korupcije  2018-2022. i Akcionog plana; 

6. Razmatranje izveštaja glavnih komisija na Nacrt zakona br.  06/L-091 o 

izmenama i dopunama Zakonika o krivičnom postupku Republike Kosova; 

7. Razmatranje žalbe za poništavanje konkursa Korektivne službe Kosova za 

prijem 120 regruta od strane Ministarstva pravde; 

8. Razmatranje spisa Sindikalnog saveza javne administracije Kosova pod 

nazivom SPAK; 

9. Razmatranje zahteva u vezi sa krivičnom prijavom, koja je podneta 

18.10.2017. godine; 

10. Razmatranje dopisa o obraćanju pažnje na lustraciji figure lica tokom izbora 

kandidata na radna mesta sa državnim ovlašćenjima; 

11. Razmatranje dopisa Nezavisnog sindikata pravosuđa Kosova; 

12. Razmatranje zahteva Pjetër Boçi-a, upućen Komisiji; 

13. Razno. 

 

1.  Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen bez izmena.  

 

2. Izveštaj o radu Komisije za 2018. godinu  

 

Predsednica je predstavila Izveštaj o radu Komisije za 2018. godinu, gde je istakla 22 

razmotrena nacrta zakona, u svojstvu Funkcionalne komisije za ovu godinu. Takođe, je navela da 

je bilo zaostajanja u monitorisanju zakona, ali kao komisija smo bili veoma opterećeni i bilo je 

nemoguće nadgledati bilo koji zakon na snazi.     

 
Predsednica je zaključila da je Izveštaj o radu Komisije za 2018. godinu, jednoglasno usvojen od strane 

članova Komisije za 2018. Godinu 

 

3. Razmatranje i usvajanje Plana rada Komisije za 2019. godinu  

 

Predsednica je predstavila na razmatranje i usvajanje Plan rada Komisije za 2019. i navela da je 

ovaj nacrt plana rada izrađen od strane osoblja Komisije. Ovde su predviđeni nacrti zakona koji 

su u zakonodavnoj strategiji, kao i javne rasprave, posete na terenu. Zatim je navela da je hitno 

potrebno nadgledanje Zakona o sprečavanju sukoba interesa, jer u praksi postoji mnogo 

problema sa ovim zakonom, gde je Skupština isti usvojila u aprilu prošle godine. Iako nije prošlo 

dugo vremena od stupanja na snagu istog, međutim imamo mnogo problema. Takođe, što se tiče 

Zakona o izvršnom postupku, u praksi je bilo mnogo problema, jer je to postalo mučenje za 

građane Republike, zbog nepoštovanja zakonskih odredbi od strane nekih privatnih izvršitelja, 

stoga bilo bi dobro da Komisija monitoriše sprovođenje ovog zakona. Dok, što se tiče dijaloga sa 

Srbijom, zahtev KDI-a je da se pripremi plan rada i izveštavanje ministara, kako bi se Komisija 

bavila pitanjima u okviru delokruga, koja se odnose na pregovore. Zatim, predsednica je otvorila 

diskusiju za članove Komisije. 
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Hajdar Beqa, naglasio je da što se tiče  monitorisanja sprovođenja zakona, Komisija je bila 

veoma opterećena i naveo da podržava ovaj plan rada, ali je rekao da ako postoje nove okolnosti 

tokom rada Komisije, ovaj plan rada može se izmeniti i dopuniti. 

 

Korab Sejdiu, rekao je da je jasno da je agenda veoma ambiciozna po broju zakona koji će proći 

kroz našu komisiju, a neki će biti dodatno opterećenje zbog obima zakona, kao što su: Nacrt 

Zakonika o krivičnom postupku i Nacrt Građanskog zakonika. Dok, što se tiče sprovođenja 

zakona, trebalo bi da težimo da se nadgledanje sprovođenja zakona sprovodi u celom sektoru 

koji je u okviru delokruga Komisije, tvrdeći da se ni jedan zakon ne sprovodi ni približno, 

počevši od Ustavnog suda, SSK-a, TSK-a, stoga predložio je da se pozovu dotične osobe za 

institucije koje ne uspevaju da sprovode zakone. Takođe, naveo je da poriču osnovna prava 

građanima Republike Kosovo i da se od njih zahteva razlog zašto ne postoji potpuna primena 

zakona.  

 

Predsednica, istakla je da što se tiče poseta nadležnim institucijama treba uzeti u obzir da su 

primljeni predstavnici institucija koje spadaju u delokrug Komisije, ali moramo i da se krećemo 

po terenu i izvršavamo zadatak, kao komisija. Ona je takođe rekla da se predlog g. Sejdiu može 

uključiti u plan rada, bilo da se pozovu osobe ili članovi Komisije da izađu na teren. Što se tiče 

Zakona o sprečavanju sukoba interesa, složili su se da u martu počne nadgledanje sprovođenja 

ovog zakona, a zatim, u drugoj polovini ove godine, da se počne monitorisanjem Zakona o 

privatnom izvršenju. Dok, što se tiče zahteva KDI-a, u okviru ovog plana rada, možemo da 

adresiramo pitanja iz delokruga Komisije, što se tiče dijaloga sa Srbijom. Na kraju je rekla da 

iako imamo velike razlike u odnosu na proces dijaloga, sadašnji plan se može dopuniti i izmeniti, 

a zatim možemo učiniti nešto u pogledu nadgledanja istog. 

 

Frashër Krasniqi, naveo je da želi da pruži podršku, uz izjavu, zahtevu KDI-a i smatra da je 

najvažniji razvoj u odnosu na dijalog sa Srbijom činjenica da će ovaj dijalog biti podvrgnut 

neposrednom monitorisanju od strane Skupštine. Međutim, osnovaće se posebna komisija za ovo 

pitanje i neophodno je da se dijalog monitoriše i da se izveštava o dijalogu u svim komisijama. 

On je takođe rekao da je ovo veoma važan i pozitivan korak, stoga zahtev KDI-a je u skladu sa 

duhom dijaloga, gde Skupština ima vodeću ulogu.  

 

Nakon diskusija, predsednica je zaključila da su članovi Komisije jednoglasno usvojili Plan rada 

za 2019. godinu. 

 

4. Razmatranje u načelu Nacrta zakona br. 06/L-140 o izvršenju krivičnih 

sankcija  

 

Predsednica je predstavila na razmatranje u načelu Nacrt zakona br. 06/L-140 o izvršenju 

krivičnih sankcija i istakla da je više avanziran, tvrdeći da će se zaustaviti na dva pitanja koja su 

se pojavila tokom poseta na terenu korektivnim centrima. Prvo, glavni zahtevi zatvorenika su da 

imaju pravo na paket hrane, a razlog ukidanja paketa hrane za zatvorenike bio je da se spreči 
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krijumčarenje. Zatim je navela da kada smo bili, kao komisija, u  poseti Korektivnom centru u 

Dubravi, takođe smo postavili ovo pitanje da li je krijumčarenje zaustavljeno ovom zabranom i 

oni su odgovorili da se krijumčarenje može sprečiti avanziranim skenerima, za koje nikada nije 

izdvojen budžet. Stoga, to je bio stalan zahtev da oni imaju pravo na paket hrane. Takođe, 

povećao se broj dana odmora, sa sedam, negde na četrnaest a negde i na dvadeset i jedan, što je 

ujedno bio i zahtev zatvorenika, što je pozitivno ocenjeno za obuhvaćanje u Nacrtu zakona. Na 

kraju, istakla je  da u načelu treba da podržimo ovaj nacrt zakona i u radnim grupama da 

adresiramo neka kontroverzna pitanja i mešanje u nadležnosti institucija i zahtevala je od 

članova Komisije da se izjasne ukoliko imaju bilo kakve primedbe. 

 

Sami Kurteshi, rekao je da kao nadzornik zatvora, iz profesionalne prošlosti, uložen je veliki 

napor, ali da je neophodno raditi na ovom nacrtu zakona, jer se odnosi na poziciju ljudi koji nisu 

u mogućnosti da toliko reaguju za njihovu situaciju, ali i za njihovu budućnost. Zatim, dodao je 

da se više može uočiti deo sankcija za zatvorenike, dakle nedostaje i dodatni pokušaj društva da 

rehabilitira, re-socijalizuje ove ljude, da se vrate, kao što su bili, jednaki i vredni članovi ovog 

društva. 

 

Frashër Krasniqi, istakao je da je Republika Kosovo, teoretski, država koja je izabrala da bude 

rehabilitaciona i korektivna u odnosu na kriminal, ali u praksi više je represivni sistem nego 

prevaspitni. Bilo je primedbi, posebno u pitanju paketa, jer u praksama zapadnih zemlja paketi 

nisu predviđeni da se uključe, ali ako uzmemo u obzir vrlo ozbiljnu situaciju u pogledu hrane u 

zatvorima na Kosovu, smatra da bi barem kao prelazna odredba bilo potrebno da se uključi i 

paket. Zatim, smatra da je pitanje hrane i zdravstva u zatvorima u veoma ozbiljnom stanju. 

Takođe, dani odmora bi trebalo da budu dvadeset četiri dana u godini, što bi značilo dva dana u 

mesecu. U nastavku je predložio da jedan od elemenata koji treba biti uključen u javnim 

raspravama su zatvorenici, posećujući ih, kako bi dobili i njihovo mišljenje, jer i zatvorenici 

mogu dati svoj doprinos za  ovaj nacrt zakona. 

 

Hajdar Beqa, naglasio je da je to dobar posao koji je uradilo Ministarstvo pravde. Imali smo 

priliku, kao članovi Komisije, da posetimo zatvorenike i čuli smo koji su njihovi osnovni 

zahtevi. Predlažem da se podrži u načelu ovaj nacrt zakona i doprinos, primedbe i sugestije da se  

daju u  radnoj grupi.  

 

Bilall Sherifi, naveo je da nacrt zakona ispunjava standarde kako bi se podržao u načelu od 

strane  Komisije, a zatim i u radnim grupama. Zatim je naglasio da zatvorenici nisu u toj meri da 

bi se tretirali kao kriminalci i naravno da je kažnjavanje deo sankcija. On je takođe rekao da 

moraju se poštovati  ljudska prava i slobode tokom perioda lišavanja slobode i u tom smislu treba 

biti oprezan u tom pogledu. Prema rečima g. Sherifi-a, treba da postoji prevaspitanje, tj. da se 

zatvorenicima pruži mogućnost da se poprave. Na kraju, rekao je da postoje mnogi problemi 

vezani za kriminal i putem ovog zakona  daju se odgovori na mnoga pitanja, koji do sada nisu 

dati. 
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Sami Kurteshi, istakao je da ne reguliše pitanje ljudskog tretiranja za ograničavanje slobode u 

celini. Zatim je rekao da se ovo pitanje ne reguliše samo ovim zakonom, već se odnosi samo na 

onaj deo kako se ti ljudi tretiraju, nakon što se osude od strane suda. Na kraju, rekao je da je cilj 

da se što bolje tretiraju ti ljudi, društvo ima velike koristi.  

 

Nakon diskusija, predsednica je zaključila da je Komisija jednoglasno donela sledeću:  

 

P r e p o r u k u  

        Da se usvoji u načelu Nacrt zakona br. 06/L-140 o izvršenju krivičnih sankcija. 

 

5. Formiranje radne grupe za razmatranje Državne strategije za borbu      

  protiv korupcije  2018-2022. i Akcionog plana  

 

Predsednica je navela da smo u vezi Strategije za borbu protiv korupcije, imali problem, jer je 

Vlada istu usvojila ali nije dostavila Skupštini. Dakle, odmah je ovlastila Agenciju za borbu 

protiv korupcije da sprovede i monitoriše strategiju. To je bilo bez presedana, jer zakon kaže da 

Skupština mora usvojiti strategiju. Mi smo, kao Komisija, uložili napore i par puta smo se 

obratili Vladi da dostavi strategiju i ista je dostavljena krajem decembra. Vidite da je strategija 

2018-2022., ali 2018. godina već je prošla, stoga moramo formirati radnu grupu, da izmenimo 

godinu i aktivnosti. 

 

Pošto nije bilo primedbi, predsednica je zaključila da je Komisija jednoglasno donela sledeću:  

 

                                                                    O d l u k u  

 

O formiranju radne grupe za razmatranje  Državne strategije za borbu protiv korupcije  

2018-2022. i Akcionog plana: 

 

1. Formira se radna grupa za razmatranje Državne strategije za borbu protiv 

korupcije  2018-2022. i Akcionog plana, u sledećem sastavu:  

 

1.  Albulena Haxhiu, predsedavajuća, 

2.  Hajdar Beqa, član, i 

3.  Korab Sejdiu, član. 

 

 

6. Razmatranje izveštaja glavnih komisija na Nacrt zakona br.  06/L-091 o 

izmenama i dopunama Zakonika o krivičnom postupku Republike Kosova  
 

 Predsednica – predala je na razmatranje izveštaj glavnih  komisija o Nacrtu zakona br. 

06/L-091 o izmeni i dopuni Zakonika o krivičnom postupku Republike Kosova, i zahtevala je od 

članova komisije da se izjasne, ako imaju primedbi.  

 

Pošto nije bilo primedbi, predsednica je ustanovila da je komisija  jednoglasno, odlučila da: 
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Nacrt zakona br. 06/L-091 o izmeni i dopuni Zakonika o krivičnom postupku Republike Kosova, 

da  prosledi na sednici.  

 

 

7.Razmatranje žalbe za poništavanje konkursa Korektivne službe Kosova o  

prijemu  120 regruta od strane Ministarstva pravde; 

 

Predsednica-  predala je na razmatranje žalbu za poništavanje konkursa Korektivne službe 

Kosova o prijemu 120 regruta od strane Ministarstva pravde i rekao je da pitanje u vezi 

proglašenog konkursa od strane ministarstva, za Korektivnu  službu  Kosova. Na osnovu 

dopisa, smatra se da su kandidati izabrani na osnovu nepotizma, političkih ubeđenja, 

sumnjivog interesa i za korupciju.  

 

Hajdar Beqa,-  istakao je da mi imamo zakone na snazi i procedure regrutacije za nove 

radnike, nezavisno u kojoj instituciji, moraju da budu u skladu sa procedurama zakona na 

snazi. Takođe je rekao da nezadovoljni, treba da se obrate nadležnim organima, zato što nije u 

našoj nadležnosti da učestvujemo ni na praćenju konkursa niti na intervjuima ali ni kod  

izbora radnika. Na kraju je rekao da ih on podržava da se obrate inspektoratu rada, ako se 

procenjuje da je bilo kršenja da to reše zakonskim putem.  

 

Sami Kurteshi – rekao je da svaki građanin ima pravo da se obrati izabranim predstavnicima 

za koje su sami glasali. Oni imaju pravo da se obrate komisijama i mi imamo pravo da 

razmotrimo njihove zahteve, bili nadležni ili ne. Dalje, predložio je da pošto komisija nije 

nadležna da razmotri zahtev, ovaj zahtev može da se prosledi Komisiji za ljudska prava, na 

razmatranje, ako je bilo kršenja.  

 

Bilall Sherifi, - rekao je da bi se razmatranje zahteva treba svakako  izvršiti. Ako ne možemo 

da utičemo na razvijene procedure, mi imamo pravo da napišemo u pisanoj formi savet o tome 

kako postupiti. Ali samo da se kaže da to nije u našoj nadležnosti. Dakle, to ne bi bilo 

korektno, jer mi jesmo  komisija  koja razmatra ustavnost i zakonitost.  

 

Xhevahire Izmaku, - rekla je, prirodno da mi nismo nadležni, ali predlaže da komisija 

odvrati  odgovor i da usmerava građanina gde treba podneti žalbu.  

 

Predsednica- istakla je da nije videla listu zaposlenih, i imajući u vidu da je ovo ozbiljna 

žalba, treba ozbiljno da se tretira, zato predlažem da se formira jedna radna grupa koja će se 

baviti ovim pitanjem, ali ako se vi ne slažete, onda bi administracija mogla pripremiti jedan 

odgovor, koji će ga  usmeriti ka odgovornim institucijama i onda svaki može videti šta može 

učiniti individualno.  

 

Korab Sejdiu, - rekao je da ako ih posmatramo u smislu individualizma, onda treba da ih 

obavestimo da nismo nadležni da adresiramo njihove pojedinačne žalbe i da ih uputimo 

nadležnim organima. Dok, kao kolektivni problem, treba pogledati ko je odgovoran, ako 

vidimo da  neki  državni organ, ne provodi procedure angažovanja u radu, za svoje 

zvaničnike. Nadalje, predložio je da Komisija za javnu administraciju  pozove nadležne 

organe koji su odgovorni za ne primenjivanje zakona. 
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Shkumbin Demaliaj, -  govorimo o žalbi koja podrazumeva poništenje konkursa, a ne 

kršenje prava na radno mesto. To je jasno definisano Zakonom o radu. Prema poslaniku 

Demalij-u, oni treba da se obrate Inspektoratu rada u prvom stepenu, a ako se ne utvrdi da je 

došlo do kršenja, onda se može uputiti drugom stepenu. Posle drugog stepena treba da se 

obrate sudu. 

 

U vezi ove tačke, članovi komisije su se složili, da se izradi jedan nacrt da bi se povratio 

odgovor, a na narednoj sednici, da se tretira pripremljeni nacrt.   

 

 

 

8.Razmatranje dopisa Sindikalnog saveza javne administracije Kosova pod 

nazivom SPAK; 

 

Predsednica-  je podnela na razmatranje dopise Saveza sindikata javne administracije  

Kosova pod imenom SPAK i rekla, da smo se neretko bavili ovim zahtevom. Tvrdeći da se 

radi o  radnom stažu koji je petnaest godina i smatra se diskriminirajući, kada  je zahtevano od 

komisije da se bave ovim pitanjem. Ona je takođe rekla, da mi nismo nadležni da obradimo 

ovo pismo. Mi smo nekoliko puta pisali Komisiji za zdravstvo, rad i socijalno staranje, ali s 

druge strane, oni  nisu adresirali ovo pitanje. Kao što ste videli na plenarnoj sednici, održana 

je rasprava o ovom problemu, odnosno poništenje ovoga uputstva o radnom stažu. Mi smo ga 

i sami tretirali unutar našeg subjekta, i smatrali smo da ne treba biti ograničenja sa godinama, 

da bi im se priznao staž. Bilo je nepravde, u ovom aspektu, ali mi još jednom moramo uputiti 

Komisiji za zdravstvo, i da zatražimo od komisije, da nas obaveste da li su nešto uradili u 

ovom pravcu, jer najveća briga, što se tiče ovih kategorija, bilo je ovo, znači radni staž koji im 

nije priznat. Moraju imati petnaest godina rada, da bi im priznali staž. Drugo pitanje koje 

moramo tretirati je, kada dete napuni 5 godina, onda pomoć se prekida za tu porodicu i ovo je 

apsurdno, jer dete kada raste ima veče troškove.   

 

Sami Kurteshi, - rekao je da se bavio sa ovim pitanjem, i dok je bio na drugoj funkciji. Ovo je 

jedno veliko kršenje ljudskih prava. Penzija je legitimno pravo i svojina svake osobe. Arbitrarno 

određivanje, petnaest godina, inače neće se vam  priznati radni staž. Ovo je direktna krađa od 

ljudi koji su platili penzioni doprinos. Ne može se negirati  nikome, da realizuje svoje pravo na 

penziju, uz obrazloženje da je uputstvo u suprotnosti sa zakonom i Ustavom.  Na kraju, rekao je 

da mi moramo da se borimo da bi se ljudima priznalo ovo legitimno pravo.   

 

Hajdar Beqa, - slaže se sa kolegama, da je ovo pitanje veoma ozbiljno, i na osnovi informacija 

koje raspolažemo sa terena je veoma zabrinjavajuće što im se ne priznaje staž radnicima koji su 

radili, možda negde drugde kada su ih isterali sa posla 90-godina, dok oni koji su radili pod 

prinudnim merama, priznaje im se pravo. Zato, preporučujem da se obratimo Komisiji za 

zdravstvo, da se preduzme zakonska inicijativa za izmenu i dopunu Zakona o penzijskim 

šemama. Na kraju rekao je, da moramo da ih podržimo, ali da pronađemo zakonski put a ne 

političke izjave, da bi preduzeli konkretne odluke.   
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Shkumbin Demaliaj, - istakao je da inicijativa, svakog dana, je da se snizi prag, ali ako se 

nastoji da se prag snizi, onda bi bilo dobro da se taj prag potpuno ukloni. Ljudima  koji su radili, 

mora da im se prizna njihovo  pravo u radu. Takođe, rekao je da se ovaj problem mora rešiti 

jednom i zauvek, i da bude iskrena debata a ne jedna politička debata.   

 

Nakon diskusija, Predsednica je ustanovila da je komisija odlučila da se obraća komisiji za 

zdravstvo, kao što sledi,  

 

Komisija za zakonodavstvo, mandate, imunitete, Poslovnik skupštine i nadgledanje agencije 

protiv korupcije, u vezi ovoga dopisa, koji nije u delokrugu komisije, zato je odlučila da 

preporuči Komisiji za zdravstvo, rad i socijalno staranje, da pokrenu zakonsku inicijativu o 

dopuni i izmeni Zakona br. 04/L-131 o penzijskim šemama, finansirane od države.     

 

Takođe, komisija je predložila da, kada se tretira ovaj dopis  u Komisiji za zdravstvo, radi 

socijalno staranje, da se poziva i jedan član Komisije za zakonodavstvo, mandate, imunitete, 

Poslovnik skupštine, i nadgledanje agencije protiv korupcije.   

 

 

9.Razmatranje zahteva u vezi sa krivičnom prijavom podnetoj na dt. 18.10.2017 

 

Predsednica – podnela je na razmatranje  zahtev  u vezi krivične prijave podnetoj na dt.   

18.10.2017, i rekla je da se problem javlja od trenutka kada se prosledi nešto institucijama 

pravosuđa, u ovom slučaju, se podnosi jedna krivična prijave, i za nas kao komisija,  ne pripada  

više  našem delokrugu. Zahtev je, da je dotična osoba podnela krivičnu prijavu i da se od tada 

ništa nije učinilo u tom pogledu. Priča se o pritiscima određenih ljudi i zatražio je od Komisije da 

se pozabavi tim pitanjem, ali mi nemamo ovlašćenja da se bavimo ovim pitanjem. 

 

Predsednica je ustanovila da su članovi komisije utvrdili da nisu ovlašćeni, da se bave ovim 

pitanjem.   

 

 

10.Razmatranje dopisa o obraćanju pažnje na lustraciji figure lica tokom izbora 

kandidata na radna mesta sa državnim ovlašćenjima; 

 

Predsednica – podnela je na razmatranje dopisa o obraćanju pažnje na lustraciji figure lica 

tokom izbora kandidata na radna mesta sa državnim ovlašćenjima, i rekla je da je ovaj dopis 

dobila od g. Sadri Hamëz Mazreku iz Malisheva. Dalje, rekla je da je to zahtev koji se 

nadovezuje i sa nacrtom zakona koji je odobren u načelu, o lustraciji figure  lika. U trenutku 

kada mi tretiramo ovaj nacrt zakona, prirodno da možemo pozvati i njega da učestvuje u 

radnim grupama, koja su otvorena za javnost.   

 

Sami Kurteshi, - rekao je da poznaje dotičnu osobu, i on već dugo vremena se bavi sa ovakvim 

dopisima. Takođe, je  rekao, da se on mora obratiti relevantnim institucijama i smatra da on nije 

adekvatna osoba da se poziva na radnim grupama, u vezi dotičnog nacrta zakona.  
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 Nakon diskusija, članovi komisije su se složili da ga obaveste da je nacrt zakona u fazi diskusije, 

i u trenutku kada nacrt zakon stupa na snagu, onda svako ko je u sukobu s njim, ne može da ima 

bilo kakvu poziciju Kosovu.  

 

 

11.Razmatranje dopisa Nezavisnog sindikata pravosuđa Kosova; 

 

Predsednica -  podnela je na razmatranje dopis Nezavisnog sindikata pravosuđa Kosova i rekla 

je da Zakon o platama odobren u Skupštini, ali još uvek moramo da se bavimo time  jer je 

administracija  Specijalnog tužilaštva u štrajku, jer se kaže da su im za 50% smanjene plate. 

Stvorena je jedna unutrašnja nepravda i diskriminacija posebno u  sistemu pravosuđa, gde jedan 

glasnogovornik  ili pravni službenik dobija platu od 300-400 evra, dok tužioci i sudije su plaćeni 

mnogo više i zbog toga je stvoreno nezadovoljstvo. Dalje, istakao je da amandman koji je bio za 

posebne dodatke u administraciji, u sistemu pravosuđa, nije dobio podršku poslanika Skupštine. 

Takođe, oni su najavili štrajk i mi ne možemo da šutimo pred ovom diskriminacijom i stvorenom 

situacijom. Važno je napomenuti  da su oni štrajkovali u julu, jer smo ih posetili i dočekali u 

komisiji. Takođe, naglasio je da su dobili obećanje od Sudskog saveta, Tužilačkog saveta i 

ministra Pravde, da se njihovi zahtevi sprovode. Ali nijedan od tih zahteva nije adresiran. Dalje, 

rekao je da u Zakonu o platama, osam dana je rok za  osporavanje na sudu, onda se dekretira, 

objavljuje na službenom glasniku, i onda nakon 9 meseci, stupa na snagu. U ovoj situaciji, jedina 

mogućnost koju imamo, jeste da kada zakon stupa na snagu, pogledamo  mogućnost adresiranja 

njihovih zahteva, jer bez stupanja na snagu ovoga zakona ništa ne možemo promeniti. Na kraju, 

on je rekao da je to nepravedno zbog teškog i specifičnog posla koji vrši administracija 

pravosudnog sistema, tako da moramo da vidimo kako se situacija odvija.  

 

Hajdar Beqa, - bez stupanja na snagu ovoga zakona, ne možemo delovati i nismo videli nečiju 

konkretnu reakciju u vezi zakona. Takođe, rekao je da u nekim tačkama nije se ni on složio sa 

ovim zakonom, tvrdeći da podržava zahteve Nezavisnog sindikata pravosuđa.   

 

Predsednica – naglasila je, da je Ministarstvo pravde trebalo da se bavi ovim pitanjem, koja im 

je i obećala, ali nije učinilo ništa u tom pogledu. Ali, ipak, moramo smatrati da je situacija 

ozbiljna i da moramo postupati u skladu s tim okolnostima.  

 

Nakon diskusija, komisija je utvrdila da bez stupanja na snagu, ništa se ne može preduzeti  u tom 

pogledu, iako je situacija vrlo ozbiljna. 

 

 

12. Razmatranje zahteva Pjetër Boçi-a, upućen Komisiji; 

 

Predsednica- podnela je na razmatranje  zahtev Pjetër Boçi-a i rekla, da im se obratio zahtevom, 

da dobije odgovor od naše strane kao komisija, nezavisno da li je službeno lice ili ne .  
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Zapravo, on radi u privatnom biznisu i sud ga je procenio kao službeno lice i  isti dokumenat je 

prosledio i u ministarstvu Pravde i ministarstvo je vratilo odgovor, da nije službeno lice  i ne 

može se imenovati kao takav, jer nije zaposlen u državnim institucijama. Ni zakonodavstvo na 

snazi, koje reguliše ovo pitanje, ne definiše ga kao službeno lice, nekoga koji radi u privatnom 

biznisu. Na kraju, ona  je rekla, da bi to trebalo da bude i mišljenje komisije, jer smatramo da isti,  

nije službeno lice. 

 

 

Pošto nije bilo primedbi, komisija se složila da se odgovori g. Pjetër Boçi-u, kao što sledi:  

 

Komisija za  zakonodavstvo, mandate, imunitete, Poslovnik skupštine, i nadgledanje agencije protiv 

korupcije. U vezi ovog dopisa i ponuđene dokumentacije od strane g.Pjetër Boçi, rođen dt.15.6.1963, 

sa brojem lične karte 2004729857, procenio je da se slaže sa datim mišljenjem od strane Pravnog 

odeljenja Ministarstva pravde, dt. 01/11/2019.  

 

13. Razno 

 

 Za ovu tačku nije bilo pitanja za diskusiju. 

 

Sednica završena u 14:30.časova 

 

Pripremili: 

Pomoćno osoblje komisije.  

   Predsednica komisije, 

______________ 

Albulena Haxhiu 


